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Puigcerdà tanca l'últim cinema per fer-hi 
pisos de disseny 

L'històric Cinema Avinguda s'enderrocarà a finals d'aquest 
estiu 
 

La història es repeteix. Igual que ha passat en d'altres poblacions catalanes, 
l'única sala de cinema que hi havia a Puigcerdà tancarà portes definitivament 
a finals d'aquest estiu. 

L'empresa familiar que gestiona el Cinema Avinguda no ha pogut esquivar la 
crisi que afecta les sales d'exhibició. L'estocada final ha arribat a través 
d'una oferta immobiliària: una constructora comprarà els terrenys i hi farà dinou 
pisos de disseny. 

El Cinema Avinguda, un clàssic de Puigcerdà 

L'any 1962, dues famílies de la vila es van associar per construir el Cinema 
Avinguda, que en aquell moment es va dir "Avenida". El van edificar sobre uns 
antics horts, ben a la vora del centre històric de Puigcerdà. 

Des de llavors, i encara ara, el Cinema Avinguda té una sala immensa, amb les 
parets de tela vermella i més de 500 butaques de color verd per on han 
passat generacions de puigcerdanencs com el Jordi Forcada, director del 
Cerdanya Film Festival: 

"Aquest cinema guarda molts records, és un referent en el subconscient de 
tothom. Jo recordo haver-hi vist Titanic a la fila 2, i els meus pares sempre 
anaven a les sessions dobles del cap de setmana." 

Durant molts anys, el Cinema Avinguda va ser l'epicentre de l'activitat lúdica i 
cultural per a la gent de Puigcerdà. Així ho relata Àngels Terrones, 
presidenta de l'Associació Universitària de Cerdanya: 

"El cine ha tingut un component social, més enllà del lúdic i cultural. En certa 
manera, impulsava la dinàmica de la gent que es movia a Puigcerdà quan 
l'oferta lúdica era molt limitada." 

Durant alguns anys, a més, a la planta inferior del cinema s'hi va obrir un bar 
musical que va ser referent en la vida nocturna de Puigcerdà. 

  



La caiguda d'espectadors a totes les sales de cinema  

El Cinema Avinguda no ha pogut esquivar la crisi que ha afectat les sales 
d'exhibició d'arreu del món. Segons Terrones, era la crònica d'una mort 
anunciada: 

"Abans es projectaven pel·lícules tots els caps de setmana, i a l'estiu cada dia. 
Però últimament això s'ha anat reduïnt cada vegada més. Ja es veia que no 
anava bé." 

Aquesta tendència general va afectar inexorablement el Cinema Avinguda, 
que actualment gestionen al 50% els hereus dels fundadors originals: 

"Són famílies que estimen el poble i el cinema, per això han aguantat tant de 
temps oberts. Una altra empresa ja hauria tancat abans." 

El responsable del Cerdanya Film Festival, Jordi Forcada, constata que el 
negoci era inviable: 

"A Puigcerdà som 9.000 persones, i la cultura cinematogràfica no és pas 
majoritària. Per tant, costava molt mantenir l'activiat comercial, era un pou 
sense fons." 

Afegeix que la majoria d'espectadors són turistes o famílies de segona 
residència, però que la població local havia perdut majoritàriament el costum 
d'anar al cinema. 

Pisos de disseny nòrdic  

El Cinema Avinguda de Puigcerdà tancarà portes a finals d'estiu. Després, 
enderrocaran l'edifici, i una promotora hi construirà "19 pisos exclusius d'estil 
nòrdic i amb terrassa", segons el cartell que han penjat a la façana. Com si 
es tractés d'una gran metàfora, la pressió urbanística que afecta la 
Cerdanya haurà guanyat la batalla contra la cultura i la vida social de la 
població local. 

Una programació de cinema alternativa 

El tancament de l'Avinguda deixarà orfe de cinema la vila de Puigcerdà i la 
comarca de Cerdanya. Per cobrir aquest buit cultural, el Cerdanya Film Festival 
projectarà cinema un cop al mes, al Casino Ceretà, segons avança Forcada: 

"Hem arribat a un acord amb l'ajuntament, propietari del Casino, i projectarem 
cinema independent i d'autor un cap de setmana cada mes. Això sí, no seran 
les estrenes comercials que es veien a l'Avinguda." 

La Biblioteca Comarcal també ofereix una sala d'àudiovisuals per 
organitzar-hi projeccions puntuals. La directora, Àngels Terrones, vol treballar 
aquesta opció: 



"Amb l'ampliació de la biblioteca hem guanyat una sala àudiovisual, i la podem 
utilitzar per a projectar-hi algunes pel·lícules. Volem explorar aquesta 
possibilitat." 

Ara, però, els cinèfils de Puigcerdà que vulguin veure cinema comercial en 
pantalla gran hauran de fer més d'una hora de trajecte, per viatjar fins a la 
Seu d'Urgell, Andorra o Manresa. 

 


